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Protokół nr 22/2016  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 23 sierpnia 2016  roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej.  

 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Specjalista z zakresu ochrony zabytków i krajobrazu kulturowego – Elżbieta 

Wyrwińska, 

Kierownik Referatu Organizacyjnego, Promocji Gminy i Oświaty – Alicja 

Łopatka, 

Inspektor ds. wymiaru podatków – Joanna Pruszkowska, 

- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5.  Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu – Tomasz Pawlak. 

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

 

a) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami gminy Borek 

Wielkopolski na lata 2016-2019 

 

W tym punkcie Elżbieta Wyrwińska przedstawiła w/w program. 
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Radny Hubert Mazur zapytał, czy na teren objęty ochroną zabytków mogą wejść 

osoby z wykrywaczami metali. 

Elżbieta Wyrwińska wyjaśniła, że osoby z wykrywaczami metali, aby wejść na 

teren objęty ochroną zabytków muszą mieć zezwolenie konserwatora  zabytków 

 

Następnie Burmistrz dodał, że zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami  organ wykonawczy gminy tj. Burmistrz Borku Wlkp. ma 

obowiązek sporządzenia gminnego programu opieki nad zabytkami. Program 

został opracowany celem realizacji zapisów przepisów ustawy  o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami. Zgodnie z art. 87 ust. 1 cytowanej wyżej 

ustawy burmistrz sporządza na okres 4 lat gminny program opieki nad zabytkami, 

który po uzyskaniu opinii wojewódzkiego konserwatora zabytków przyjmuje 

Rada Miejska. Program ogłaszany jest w wojewódzkim dzienniku urzędowym. 

 

Radny Tomasz Szczepaniak zapytał, co musi zrobić właściciel budynku objętego 

programem, jeśli chce go remontować. 

 

Elżbieta Wyrwińska wyjaśniła, że wszelkie remonty muszą być uzgodnione  

z konserwatorem zabytków. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 
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b) zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 

inwestycji i tworzenia nowych miejsc pracy na terenie gminy Borek Wlkp. 

w ramach pomocy de minimis 

 

Inspektor Urzędu Miejskiego - Joanna Pruszkowska przedstawiła uzasadnienie do 

projektu: 

        Regionalna pomoc inwestycyjna jest to pomoc publiczna, do której 

zastosowanie mają przepisy rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 9 stycznia 

2015 roku, w sprawie warunków udzielania zwolnień z podatku od 

nieruchomości oraz podatku o środków transportowych, stanowiących regionalną 

pomoc inwestycyjną, pomoc na kulturę i zachowanie dziedzictwa kulturowego, 

pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę rekreacyjną 

oraz pomoc na infrastrukturę lokalną. Ww. rozporządzenie określa m. in. 

potencjalnych beneficjentów pomocy regionalnej oraz ogólne warunki jej 

udzielania. Podstawą udzielenia pomocy regionalnej na terenie danej gminy jest 

podjęcie przez radę gminy uchwały, która określi szczegółowy tryb i formę 

udzielenia pomocy regionalnej przedsiębiorcom na jej terenie.  

Przedmiotowa uchwała przewiduje udzielanie pomocy w formie zwolnienia  

z podatku od nieruchomości przedsiębiorcom inwestującym na terenie gminy 

Borek Wlkp., którzy przed rozpoczęciem inwestycji zgłoszą zamiar skorzystania 

z pomocy regionalnej w formie pisemnego wniosku. Zwolnienie przysługiwać 

będzie przedsiębiorcom, którzy spełnią określone w uchwale  i rozporządzeniu 

warunki. Zwolnieniem mogą zostać objęte budynki i budowle lub ich części 

związane z prowadzeniem działalności gospodarczej, które równocześnie 

stanowią inwestycję początkową w rozumieniu rozporządzenia z dnia 9 stycznia 

2015 roku w sprawie warunków udzielania zwolnień z podatku od nieruchomości 

oraz podatku od środków transportowych, stanowiących regionalną pomoc 

inwestycyjną, pomoc na kulturę i zachowanie dziedzictwa kulturowego, pomoc 

na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę rekreacyjną oraz 

pomoc na infrastrukturę lokalną. Ze zwolnienia nie będą mogli skorzystać 

przedsiębiorcy zalegający  z zapłatą zobowiązań względem budżetu gminy  

Borek Wlkp. 

Wysokość udzielonej pomocy regionalnej jest uzależniona od liczby utworzonych 

nowych miejsc pracy związanych z realizowaną inwestycją. Zwolnieniu  

z podatku od nieruchomości podlegać będą nowe inwestycje w rozumieniu  

§ 1 ust. 3. Nie będą podlegać zwolnieniu grunty związane z nowo powstałymi 

budynkami i budowlami przez co ustanowienie przedmiotowej pomocy nie 

wpłynie na umniejszenie uzyskiwanych dotychczas dochodów z tytułu podatku 

od nieruchomości.  

Celem podjęcia przedmiotowej uchwały, wprowadzającej zwolnienie z podatku 

od nieruchomości dla przedsiębiorców jest stymulowanie rozwoju gospodarczego 

miasta, a co za tym idzie obniżenie poziomu bezrobocia i poprawa warunków 

życia mieszkańców.  

Uchwała będzie obowiązywać do końca 2020 roku czyli do końca okresu 

obowiązywania rozporządzenia umożliwiającego udzielanie tego rodzaju 
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pomocy, z tym, że prawa do zwolnienia nabyte na jej podstawie będą 

obowiązywać przez okres w niej przewidziany.    

 

Radny Michał Dopierała zapytał, czy to obniżenie będzie miało wpływ na 

zwyżkę wynagrodzeń pracowników w tym przedsiębiorstwie. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że zwolnieniu z podatku od nieruchomości podlegać będą 

nowe inwestycje, a inwestor musi zatrudnić pracowników. Wiąże się to ze 

wzrostem zatrudnienia i przyniesie Gminie więcej korzyści niż strat. 

 

Radny Marian Jańczak poinformował, że zapoznał się z projektem uchwały 

i stwierdził, że jest bardzo dobrze opracowany. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy, 

 

Burmistrz wyjaśnił, że przedłożony projekt uchwały ma na celu zaktualizowanie 

wykazu jednostek organizacyjnych Gminy Borek Wlkp. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 
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Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej 

 

Burmistrz   wyjaśnił, że w związku ze zmianą inkasenta dokonującego poboru 

opłaty targowej  na terenie miasta i gminy Borek Wlkp. zachodzi konieczność 

wywołania nowej uchwały. Ponadto dodał, że poboru opłaty targowej będzie 

dokonywać Spółdzielnia Socjalna „Pomocna Dłoń” z siedzibą w Borku Wlkp.,  

a nie Zakład Usług Komunalnych. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 
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e) przejęcia nieruchomości gruntowych od Agencji Nieruchomości Rolnych  

    w Poznaniu 

 

Burmistrz wyjaśnił, że działki wyszczególnione w uchwale stanowią własność 

Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Poznaniu. Pełnią funkcję 

dróg około mieszkaniowych, o ich przejęcie wnioskowali mieszkańcy Karolewa. 

Nieodpłatne przekazanie na własność Gminy nastąpi na podstawie art. 44 ustawy 

o gospodarowaniu nieruchomościami Rolnymi Skarbu Państwa. Koszt    

przygotowania działek do zapisu aktu notarialnego pokrywa ANR.       

 

Radny Marian Jańczak wnioskował o usunięcie pisaku przy studzienkach 

kanalizacyjnych w Jeżewie. 

  

Innych uwag nie zgłoszono. 

Nieobecny radny Zbigniew Maturski. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia 

 

Kierownik Referatu Organizacyjnego, Promocji i Oświaty – Alicja Łopatka 

poinformowała, że  z uwagi na podjęte decyzje o przekształceniu szkół  

w Wycisłowie i Zalesiu w szkoły filialne należy wprowadzić zmiany  

w załączniku do uchwały nr XXXI/236/2009 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 
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23 kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia, polegające na 

dopisaniu do rozdziału dot. dodatku funkcyjnego stanowiska kierowniczego - 

kierownika szkoły filialnej.  

Nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze przysługuje 

dodatek funkcyjny w następujących wysokościach wynagrodzenia zasadniczego 

 -   dyrektorowi szkoły – do 60%, 

-    wicedyrektorowi szkoły – do 40%, 

-    kierownikowi szkoły filialnej – do 10%.” 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

 

 

Alicja Łopatka poinformowała, że w uchwale nr XXIV/141/2016 Rady Miejskiej 

Borku Wlkp. z dnia 12 maja 2016 roku w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Borku Wlkp. w § 4 dokonuje się zmiany wyrazu 

„Przedszkola” na „Zespołu”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

c) zasad przyznawania uczniom Stypendium Burmistrza Borku Wlkp.  

za wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia 

 

Alicja Łopatka poinformowała, że  w związku z koniecznością podtrzymania 

prestiżu przyznawania stypendium dokonano uściślenia zapisów dot. zasad 

przyznawania stypendium Burmistrza Borku Wlkp. za wyniki w nauce i wybitne 

osiągnięcia.  

Stypendia przyznawane będą uczniom szkół podstawowych, gimnazjów, 

zasadniczej szkoły zawodowej i liceum, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Borek Wlkp., i którzy w danym roku szkolnym uzyskali co najmniej 

dobrą ocenę z zachowania oraz średnią ocen co najmniej 5,50 oraz  zajmowali 

czołowe miejsca w  konkursach  i olimpiadach przedmiotowych, artystycznych 

lub zawodach sportowych  na szczeblu co najmniej wojewódzkim, bądź byli 

laureatami lub finalistami konkursów przedmiotowych odbywających się pod 

patronatem Ministra Edukacji Narodowej czy Wielkopolskiego kuratora Oświaty.  

O wysokości przyznawanego stypendium decydował będzie Burmistrz  

Borku Wlkp. uwzględniając wysokość środków zaplanowanych w budżecie 

gminy oraz liczbę złożonych wniosków, podejmując w tej sprawie odrębne 

zarządzenia.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 
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Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

d) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Burmistrz wyjaśnił, że droga przy torach,  stanowiąca alternatywę dla transportu 

osobowego, a w szczególnej mierze ciężarowego, przebiegającego obecnie przez 

zabudowaną część miasta. Przyjęcie w/w drogi do kategorii dróg publicznych, 

umożliwi podjęcie działań, zmierzających do przeniesienia części ruchu  

i poprawy bezpieczeństwa  wymaga przyjęcia drogi do kategorii dróg 

publicznych. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 
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     ł) udzielenia pomocy dla Powiatu Gostyńskiego 

 

Burmistrz poinformował, że dofinansowanie umożliwi realizację przedmiotowej 

inwestycji oraz podjęcie działań zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na 

drogach powiatowych poprzez remonty bieżące: 

w kwocie 600 000 zł, z czego: 

- 300 000 zł na dofinansowanie inwestycji pn: „Przebudowa drogi powiatowej 

Pogorzela – Wziąchów – Kromolice – granica powiatu”. 

- 300 000 zł na dofinansowanie wydatków bieżących na drogach powiatowych. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

e) zmian budżetu i w budżecie na rok 2016 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie zmian budżetu i WPF: 

Po stronie dochodów wprowadza się następujące zmiany: 

 rozdz. 75615, § 2680 zwiększa się rekompensatę z tytułu utraconych 

dochodów w podatkach o kwotę 2.391 zł, 

 rozdz. 75801, § 2920 zwiększa  się dochody z tytułu subwencji ogólnej  

o kwotę 4.000 zł, 

 rozdz. 80104, § 2310 zwiększa się dochody o kwotę 3.400 zł z tytułu dotacji 

celowej otrzymanej  z innej gminy na realizację zadań bieżących, 

 dz. 852, rozdz. 85213, rozdz. 85216 zwiększa się dochody o kwotę 8.000 zł  

z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na realizację własnych  

zadań bieżących, w rozdz. 85228 o kwotę 3.500 zł na realizację zadań  

z zakresu administracji rządowej, 
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 rozdz. 90019, § 0690 zwiększa się dochody o kwotę 4.800 zł z tytułu środków 

z opłat i kar za korzystanie ze środowiska, 

 rozdz. 92601 zwiększa się dochody  z tytułu  najmu obiektów sportowych  

o kwotę 20.400  zł oraz o kwotę 131.166 zł z tytułu zwrotu podatku od towaru 

i usług VAT dokonanego przez Urząd Skarbowy. 

 

Po dokonanych zamianach dochody zwiększyły się o kwotę 178.157 zł i wynoszą 

32.968.880,66 zł. 

 

Po stronie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 

 dz.700, rozdz. 75023 zmniejsza się wydatki na o kwotę 51.500 zł, 

 w dz. 754, rozdz. 75412 zwiększa się wydatki o kwotę 10.000 zł  

z przeznaczeniem na „Budowę remizy OSP w Zalesiu” (dotacja), 

 dz.757, rozdz. 75702 zmniejsza się wydatki o kwotę 30.000 zł, które były 

przeznaczone na obsługę długu publicznego, 

 dz. 800, rozdz. 80001, 80103, 80104, 80148 dokonuje się przesunięć miedzy 

paragrafami w celu wygospodarowania środków na bieżącą działalność 

jednostek oświatowych oraz na zakup pieca do c.o.  

w budynku szkolnym w Zalesiu, 

 dz. 852, rozdz. 85213, zwiększa się wydatki o kwotę 500 zł na składki na 

ubezpieczenie zdrowotne, w rozdz. 85216  o kwotę 7.500 zł na zasiłki stałe 

oraz w rozdz. 85228 o kwotę 3.500,00 zł na organizowanie i świadczenie 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi, 

 dz. 853, rozdz. 85395 zwiększa się wydatki o kwotę 4.784 zł  

z przeznaczeniem na podatek od nieruchomości,  

 dz.854, 85412 zwiększa się wydatki o kwotę 1.000 zł na wynagrodzenia 

bezosobowe,  

  dz. 900  zwiększa się wydatki o kwotę 9.173 zł, w tym na utrzymanie zieleni 

4.373,00 zł, na ochronę środowiska 4.800 zł, 

 dz. 926, rozdz. 92601 zwiększa się wydatki o kwotę 15.000 zł na zakup 

energii. 

 

W ramach funduszu sołeckiego dokonuje się zmian w rozdz. 90004, 92105, 

92109. 

  

Po dokonanych zmianach wydatki zmniejszyły się o kwotę 21.843 zł i stanowią 

kwotę 32.255.724,88 zł. 

Zmniejszono planowane zaciągniecie kredytów o kwotę 200.000 zł. 

Nadwyżka budżetu wynosi 713.155,78 zł. 

 

 

Salę obrad opuścili: Przemysław Skowronek, Róża Jędrosz. 
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Radny Tomasz Szczepaniak zapytał co z modernizacją ul. Sportowej. 

Burmistrz wyjaśnił, że w przyszłym roku ulica Sportowa będzie zrobiona. 

 

Innych pytań nie zgłoszono.  

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 

2016-2023 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 
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m) Apel w sprawie niedopuszczenia do budowy fermy norek amerykańskich  

      w gminie Jaraczewo, w miejscowości Niedźwiady. 

 

Burmistrz przedstawił uzasadnienie do w/w apelu, a mianowicie: miejscowość 

Niedźwiady położona jest w niedalekiej odległości (2 km w linii prostej) od 

Zalewu Jeżewo, który znajduje się na obszarze Krzywińsko-Osieckim wraz  

z zadrzewieniami gen. Dezyderego Chłapowskiego i kompleksem leśnym 

Osieczna-Góra. Planowana ferma może  zagrażać lokalnym populacjom roślin  

i zwierząt. Z budową ferm związane są możliwości skażenia wód gruntowych, 

gdyż składowanie obornika na takich fermach zazwyczaj odbywa się w sposób 

naganny. Co więcej, zanieczyszczone wody gruntowe dostają się do pobliskich 

rzek i zbiorników wodnych. Lokalnej przyrodzie zagrażają również nagminne 

ucieczki norek. 

 Poważnym problemem dotyczącym ferm norek jest emisja amoniaku 

i siarkowodoru do powietrza. Warto dodać, iż planowana inwestycja 

zlokalizowana jest na obszarze, który jest narażony na zanieczyszczenia azotem, 

a jego poziom obecnie przekracza obowiązujące normy.  Skażenie powietrza 

uciążliwymi gazami może wywołać wiele chorób i dotyczy również terenów 

położonych w znacznej odległości od ferm. Spowodowane jest to dużą łatwością 

przenoszenia lotnych odorantów przez wiatr oraz słabym mieszaniem  

z powietrzem atmosferycznym. 

 Fermy norek w Polsce są rzadko kontrolowane, a wszelkie kontrole 

przeprowadzone przez Główny Inspektorat Ochrony Środowiska wykazują wiele 

nieprawidłowości związanych z odprowadzaniem ścieków, składowaniem 

odpadów, czy ucieczkami norek. Spośród 23 ferm zwierząt futerkowych 

zlokalizowanych w województwie wielkopolskim, które zostały skontrolowane  

w 2011 roku, wyłącznie jedna spełniała wymagania weterynaryjne, budowlane 

oraz ochrony środowiska. Wynik kontroli zleconej przez NIK rodzi uzasadnione 

obawy, iż ze względu na brak odpowiedniego nadzoru hodowcy będą lekceważyć 

obowiązujące przepisy dotyczące ochrony środowiska. 

 Mając na uwadze dobro otaczającego środowiska, wiele krajów 

europejskich zakazało prowadzenia na swoim terytorium hodowli norek 

amerykańskich. Takie prawo zostało uchwalone między innymi w Wielkiej 

Brytanii, Irlandii, Austrii, czy Szwajcarii i zostało podyktowane względami 

ochrony środowiska oraz humanitarnego traktowania zwierząt. 

 Warto również dodać, iż odór wydobywający się z hodowli z pewnością 

będzie uciążliwy dla mieszkańców, co dziś stanowi źródło wielu protestów. Poza 

tym, wartość nieruchomości znajdujących się w pobliżu fermy zostanie obniżona, 

co wiąże się z utratą atrakcyjności terenu. 

  Biorąc powyższe pod uwagę, zwracam się z prośbą o ponowne, dogłębne 

przeanalizowanie problemów związanych z fermami norek amerykańskich,  

a także o poddanie dyskusji celowości wydania pozwolenia na omawianą 

inwestycję. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie Burmistrz poinformował, że w ostatnim czasie zauważono dużą 

dewastację znaków drogowych, wnioskował do radnych o zwrócenie większej 

uwagi na ten problem. Ponadto poinformował o zmianie kierunków ruchu 

drogowego na ul. Skokowskiej. 

 

Radny Michał Dopierała uważa, że w sprawie dewastacji znaków drogowych 

większą uwagę powinna zwrócić policja. Ponadto wnioskował o rozwiązanie 

problemu parkowania na rynku w Borku Wlkp. Radny stwierdził, że wielu 

mieszkańców gminy jadąc do pracy autobusem z przystanku w Borku Wlkp. 

parkuje samochody na rynku blokując miejsca parkingowe. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że temat jest mu znany, pracownik Urzędu Miejskiego 

spisywał nr rejestracyjne samochodów parkujących na rynku i spośród spisanych 

tylko dwa samochody stały kilka dni, obecnie już nie parkują.  

 

Radny Michał Dopierała zwrócił uwagę na uciążliwy przejazd ulicami Zdzieską  

i Dworcową w związku z dużą ilością zaparkowanych tam samochodów. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że w sprawie ul. Dworcowej wystosowano pismo do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku przy Starostwie Powiatowym w Gostyniu.  

W/w Komisja prosi, aby Gmina przygotowała projekt rozwiązania sprawy, 

natomiast ul. Zdzieska jest drogą wojewódzką. 
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Radny Tomasz Szczepaniak poinformował, że mieszkańcy ul. Dworcowej nie 

chcą żadnych zmian. 

 

Radny Marian Jańczak stwierdził, że przejazd samochodem ul. Dworcową nie 

jest problemem, jednak przy poczcie można wyznaczyć dwie ”koperty” dla 

niepełnosprawnych. Ponadto radny dodał, że przy drodze z Jeżewa na obwodnicę 

Borku Wlkp. jest przewrócony znak drogowy „uwaga na drogę z pierwszeństwem 

przejazdu” oraz poinformował, że ul. Skokowska w Borku Wlkp. jest trudno 

przejść. 

 

Radny Tadeusz Ludwiczak jest przeciwny „kopertom” na ul. Zdzieskiej  

w Borku Wlkp. 

 

Radny Hubert Mazur poinformował, że w Borku Wlkp. od ul. Kilińskiego do 

obwodnicy miasta są skoszone wszystkie plastikowe słupki przydrożne. 

 

Radny Marian Jańczak stwierdził, że zawsze był przeciwny wprowadzeniu opłat 

za parkowanie na rynku w Borku Wlkp., jednak obecnie zmienił zdanie  

i proponował wprowadzenie opłaty w wysokości 2 zł /godz. Parkowania. 

 

Radny Jacek Gałczyński uważa, że w Borku Wlkp. jest bardzo dużo miejsc do 

parkowania. 

 

Radny Damian Florczyk apelował do Burmistrza o przeprowadzenie rozmowy  

z Kierownikiem Posterunku Policji w sprawie wandalizmu wobec znaków 

drogowych. 

 

Radny Romuald Gawroński proponował zainstalowanie kamer monitoringu  

w mieście. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.4. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tomasz Pawlak 

 


